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Oświadczenie skierowane do ministra spraw wewnętrznych i administracji Joachima Brudzińskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W Polsce jest wiele jednostek sektora publicznego i firm, które pragnęłyby skorzystać z formuły ESCO 

(Energy Service Company). Problemy z poprawnym rozumieniem tej formuły i obawy przed różnymi inter-

pretacjami przepisów ze strony regionalnych izb obrachunkowych powodują, że pomimo możliwości gene-

rowania oszczędności z tytułu opłat za energię elektryczną formuła ta jest nieczęsto realizowana. W dłuższej 

perspektywie oprócz oszczędności energii ESCO, przy niewielkich nakładach, przyczynić się może do wzro-

stu efektywności energetycznej i poprawy jakości powietrza. W interesie państwa jest więc spopularyzowanie 

tej formuły wśród jednostek sektora publicznego poprzez stworzenie sprzyjających temu, jasnych w interpre-

tacji przepisów dotyczących finansowania tych projektów. Spopularyzowanie formuły ESCO przyczyni się 

do zmniejszenia wydatków na energię elektryczną oraz inwestycje w tym obszarze. 

Upowszechnienie formuły ESCO będzie możliwe, jeżeli w jednolity i jasny sposób zinterpretowane zo-

staną przepisy dotyczące wytycznych w sprawie księgowania tego typu inwestycji przez jednostki sektora 

publicznego (w ramach np. środków bieżących). 

Potrzebna jest zatem jedna spójna interpretacja dotycząca projektów ESCO, która obowiązywałyby 

wszystkie regionalne izby obrachunkowe sprawujące nadzór nad działalnością jednostek samorządu teryto-

rialnego w zakresie spraw finansowych. 

Zwracam się z pytaniem do Pana Ministra, czy istnieje możliwość ujednolicenia przez poszczególne re-

gionalne izby obrachunkowe interpretacji przepisów w tym zakresie. 

Andrzej Misiołek 
 


